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BESLUITENLIJST OPENBAAR 
 
Openbare vergadering van het Bestuur van Reinigingsdienst Waardlanden  
d.d. 10 juli 2024 
 
Aanwezig: 
Arco Bikker  Gemeente Molenlanden 
Mark de Boer  Gemeente Gorinchem 
Ton van Maanen  Gemeente Vijfheerenlanden  
Jan Nederveen  Gemeente Hardinxveld-Giesendam 
Jürgen Rau  Interim directeur/secretaris 
 
Alsmede: 
Hans Demmers  controller 
Gitta Spruit  Beleidsmedewerker Waardlanden 
Caroline Redelijkheid  managementassistente (verslag) 
Jaap Schot  Verstegen Accountants 
 

Agendapunt Besluit 

1. Opening en mededelingen  De heer Bikker opent de vergadering om 9.30 uur en heet iedereen welkom. 

De Raad van gemeente Vijfheerenlanden heeft besloten om in het kader van 
de nieuwe wet op de gemeenschappelijke regelingen raadsrapporteurs aan te 
stellen. Deze rapporteurs zullen regelmatig deelnemen aan openbare 
bestuursvergaderingen van Waardlanden. 

 

2. Ter informatie: Reeds per mail 

vastgestelde besluitenlijst 

openbare vergadering 10/06/2024 

 

Voor kennisgeving aangenomen. 

3. Vaststelling jaarstukken 2023 De heer Schot heeft een toelichting gegeven op de accountantscontrole 
uitgevoerd door Verstegen Accountants. Hij benadrukte dat het afgelopen jaar 
bijzonder was vanwege de invoering van de rechtmatigheidsverantwoording. 
Normaal gesproken vindt de controle plaats in week 8/9, maar de 
rechtmatigheidsverantwoording heeft vertraging opgeleverd bij het afgeven van 
een oordeel. Dit werd verder bemoeilijkt door bezwaren van de Algemene 
Rekenkamer en de aanpak van verslaggevingsregels volgens het Besluit 
Begroting en Verantwoording (BBV), evenals de spelregels voor de controle. 

Het resultaat van de jaarrekening is duidelijk toegelicht op pagina 6 tot en met 
9 van het rapport. Hierin is aangegeven hoe de resultaten tot stand zijn 
gekomen en waar de afwijkingen ten opzichte van de begroting zich bevinden. 
Dit biedt voldoende inzicht in de gebeurtenissen van het afgelopen jaar. De 
jaarrekening omvat een rechtmatigheidsverantwoording en een 
managementverklaring waarin incidenten worden toegelicht en preventieve 
maatregelen voor de toekomst worden besproken. 

Bij de beoordeling van de begrotingsrechtmatigheid ligt er huiswerk voor 
Waardlanden. Onderschrijdingen en baten kunnen als onrechtmatig worden 
beschouwd indien deze niet worden gemeld, waarvoor nog geen spelregels 
waren opgesteld. Het advies is om principeafspraken hierover te maken die 
werkbaar zijn, maar toch streven naar een kloppende begroting. 
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De samenwerking met Verstegen Accountants is goed geweest, ondanks dat 
het een pittig jaar was met veel verloop in de financiële functies. Stabiliteit is 
een aandachtspunt voor de toekomst, vooral op het gebied van preventie, 
zoals het opstellen van een risicoanalyse en het uitwisselen van deze analyses 
binnen het bestuur om bijvoorbeeld fraude te voorkomen. 
 
Waardlanden zal met de conclusies van de accountantscontrole aan de slag 
gaan. Nu de financiële functies zijn ingevuld, krijgt de controller de ruimte om 
interne controles op te pakken en de organisatie meer in control te brengen. 
Dit begint met het verkrijgen van goed inzicht in de data. Hier zijn al stappen in 
gezet en de eerste resultaten zijn zichtbaar. 
Dankzij deze ontwikkelingen kan de controller zich terugtrekken uit het primaire 
proces en zich richten op risicomanagement en de eigenlijke taken.  
Voor de stabiliteit op de financiële afdeling is het noodzakelijk om eerst 
beweging te brengen door het inzetten van interimmedewerkers. Daarna kan 
de focus liggen op het verder versterken en stabiliseren van de financiële 
functies. 

Besluit: Conform vastgesteld. 
 

4. Beantwoording zienswijze 

financiële stukken 

De heer Rau merkt op dat in de zienswijzen van Gorinchem en 
Vijfheerenlanden wordt gesproken over het verschil in prijs-kwaliteitverhouding. 
Waardlanden herkent zich niet in de opmerking over de kwaliteit; de opmerking 
over de prijsstelling wordt wel erkend. Volgens de rapportage en 
kwaliteitsmonitoring zijn de resultaten goed, en Waardlanden ontvangt 
regelmatig complimenten tijdens het operationeel overleg. 
De heer De Boer verduidelijkt dat de reactie impliceert dat wanneer de 
opdracht opnieuw in de markt wordt gezet, er meer kwaliteit voor dezelfde prijs 
kan worden verkregen.  
De zienswijze blijft ongewijzigd, maar dit bevestigt de noodzaak om de 
Dienstverleningsovereenkomsten te actualiseren en de kostprijs opnieuw te 
berekenen, wat na de zomer zal plaatsvinden. Deze ontwikkelingen vragen om 
een bredere discussie over de dienstverlening van Waardlanden. 
 
De heer Van Maanen merkte op dat hij meer ambitie had verwacht in de 
reactie aan gemeente Vijfheerenlanden. Hij benadrukte de noodzaak van een 
krachtigere aanpak voor diverse kwesties, waaronder het incidenteel karakter 
van financiële uitgaven. Hij pleitte voor een reactie die meer afgestemd is op 
de specifieke situatie van deze gemeente, aangezien zij de enige is zonder 
Diftar-systeem. De huidige benadering lijkt te veel op die van gemeenten met 
een Diftar-systeem. 
 
Besluit: Met mandaat voor wijziging van de reactie van Vijfheerenlanden 
vastgesteld. 
 

5. Wijziging Gemeenschappelijke 

Regeling Waardlanden n.a.v. 

zienswijze 

De opmerkingen uit de reacties op de zienswijze zijn technisch verwerkt. 
 
Besluit: Conform vastgesteld 
 

6. Haalbaarheidsstudie milieustraten 

nieuwe stijl & circulair netwerk 

De heer Rau heeft het voorstel toegelicht dat eerder is besproken in 
bestuursvergaderingen over de milieustraten van Vijfheerenlanden. Er zijn 
kaders vastgesteld waarbinnen het voorstel moet blijven en binnen de 
exploitatiebegroting moet passen, maar het proces was complex. Veel 
besproken ideeën zijn als uitgangspunt genomen maar nog niet definitief 
vastgesteld; de vraag is of deze opnieuw besproken moeten worden. 
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Discussies over de Milieustraat in Vianen hebben nog geen concrete 
vooruitgang opgeleverd. Alternatieven worden overwogen, maar zonder 
goedkeuring van het bestuur kan er geen plan worden gemaakt.  
Mevrouw Spruit stelt een mogelijk onderzoek voor in samenwerking met de 
noorderburen R&M, waar de heer Van Maanen terughoudend over is vanwege 
bezwaren van inwoners van Vianen.  

Technisch gezien zijn de veiligheidskwesties rondom verzakkingen bij de 
Milieustraat Leerdam opgelost, maar er is geen garantie voor de toekomst. 
Ook is de draaicirkel op deze locatie te klein.  

Er is momenteel grond beschikbaar in Gorinchem, wat een zeldzame kans is 
die een expliciet besluit vereist. 
Het nieuwe bedrijventerrein heeft alleen ontsluiting vanaf de snelweg. De 
inrichting hiervan zal gefaseerd plaatsvinden, waardoor op dit moment geen 
besluit nodig is. 
 
Het bestuur vindt het lastig om in de toekomst te kijken en antwoord te geven 
op dit voorstel. 
De heer Rau benadrukt dat het voorstel richtinggevend is en niet specifiek over 
financiën gaat; stap voor stap onderzoek brengt resultaten waarover 
gesproken kan worden. 
 
De heer Nederveen adviseert om Waardlanden met Green Deal te laten 
samenwerken. 
 
Besluiten:  
 

1. Notitie 'Stand van zaken haalbaarheidsstudie milieustaten nieuwe 
stijl en circulair netwerk' wordt vastgesteld. 

2. Opdracht voor het zoeken naar grond en/of 
samenwerkingsverbanden voor milieustraten in VHL anders dan 
gemeentewerven, volgens de notitie. 

3. Actualisatie van het onderzoek naar "Kringloopplein Gorinchem". 
4. Geen opdracht voor onderzoek naar verplaatsing van (een deel 

van) de bedrijfsvoering van Boezem 3 naar bedrijventerrein 
"Grote Haar" Gorinchem. 

 
 

7. Rondvraag − De heer Rau meldt dat het beloofd was om voor de zomervakantie een 
plan van aanpak te presenteren voor zwerfafval, maar dit is bewust niet 
geagendeerd vanwege onduidelijkheid over de subsidieverdeling. Het 
plan is daarom aangehouden totdat hierover meer duidelijkheid is. 

 

− Intern is de papierinzameling besproken. Deze inzameling wordt nu door 
vrijwilligers in de avonden gedaan, soms ook met een vrijwillige externe 
chauffeur. Het blijkt kostenefficiënt om de inzameling overdag te laten 
plaatsvinden, maar men begrijpt ook het maatschappelijke belang voor 
verenigingen. Er wordt gestreefd naar het uitfaseren van zowel 
verenigingen als externe chauffeurs. Het bestuur vraagt hier een korte 
notitie over en de financiële kant/zakelijker te maken.  

 

− De heer Van Maanen heeft aangegeven dat de raad vragen heeft gesteld 
over de businesscase. De Strategienota is gebaseerd op een 
scenariokeuze van 21 februari 2021. Hij benadrukt dat de businesscase 
goed betrokken moet worden bij de evaluatie en vraagt hoe deze op een 
goede manier geüpdatet gaat worden. Dit vraagt om een vervolgtraject 
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waarbij hij een correcte evaluatie met de juiste voorwaarden aan zijn raad 
kan voorleggen.  
De heer Rau reageerde hierop door aan te geven dat de evaluatie extern 
zal worden uitgevoerd. Deze evaluatie zal vooraf worden voorgelegd aan 
het bestuur. Tussentijds zal er een tussenrapportage worden 
gepresenteerd tijdens een radenbijeenkomst, waarbij dit vooraf met het 
bestuur zal worden afgestemd. 
 

− De heer De Boer meldt dat de raad van Gorinchem heeft besloten om 
belastingtaken naar BSR te doen, daarmee hebben de inwoners vanaf 1 
januari 2025 inzicht in de klepbewegingen. 

 

 
 

Aldus vastgesteld en goedgekeurd door alle bestuursleden van Reinigingsdienst Waardlanden  
 

  

A.C. Bikker 
Voorzitter 

J.A.P. Rau 
Secretaris 

 


